



# Auditing, Governance and Professionalism in Context QUALITATIVE METHODS SYMPOSIUM

**Thursday, June 8, 2023**

**(Professional Development Day, 2023 CAAA Annual Conference)**

## **Call for Papers**

**Paper Submission Deadline: January 15, 2023**

**(CAAA Annual Conference Submission Deadline)**

[version française](#)

We are pleased to announce that a second edition of the Qualitative Methods Symposium on Auditing, Governance, and Professionalism in Context will be held as part of the 2023 CAAA Conference in Québec City.\* The objective of the symposium is to promote the development of qualitative research and offer a positive space for scholars from all horizons and background to present their research. We acknowledge the support of the CPA Ontario Centre for Corporate Reporting and Professionalism at Queen's University.

\*The symposium will proceed in-person in June 2023 with hybrid options available.

### **Call for Papers**

We welcome submissions of studies which provide insights about actors' and organizations' "real-life" environment, document actual behaviours, examine the adoption of regulation, or shed light on the use of technologies.

### **Format**

The Symposium will feature workshops aimed at discussing specific methodological challenges in the writing of qualitative research papers. The papers submitted to the Symposium will be discussed with a specific focus on their methodological dimension.

### **Eligibility**

The Symposium is open to everyone interested in doing qualitative research in accounting. Although we welcome submissions from all fields of accounting research, we are particularly interested in auditing and governance-related manuscripts.

Authors submitting to the CAAA Annual Conference will have the option to identify if they wish their paper to be considered for the Symposium. Authors will be asked upon submission if at this stage you would rather present in person or virtually if accepted. The same will be asked again when author acceptance notices are issued.

Authors will be notified of the initial decision regarding their submission by mid-February 2023. Papers not accepted for the Symposium will be treated as CAAA Annual Conference submissions and will go through the conference review process.



To submit to the CAAA Annual Conference (and therefore to the Symposium), at least one coauthor must be a CAAA member. Submissions are accepted in English and French.

For any additional information about the Symposium, please contact Anna Samsonova-Taddei ([anna.samsonova-taddei@hec.ca](mailto:anna.samsonova-taddei@hec.ca)) or Bertrand Malsch ([bertrand.malsch@queensu.ca](mailto:bertrand.malsch@queensu.ca)).

## Submissions

Submit papers in English or French in PDF format to  
<https://www.abstractscorecard.com/cfp/submit/login.asp?EventKey=UEYMVXRW>



# Audit, gouvernance et professionnalisme en contexte SYMPOSIUM SUR LES MÉTHODES QUALITATIVES

jeudi 8 juin 2023 (journée de développement professionnel,  
congrès annuel 2023 de l'ACPC)

## Appel de communications

**Date limite de soumission : 15 janvier 2023**

**(Date limite de soumission pour le congrès annuel de l'ACPC)**

Nous avons le plaisir d'annoncer qu'une deuxième édition du symposium sur les méthodes qualitatives portant sur l'audit, la gouvernance et le professionnalisme en contexte aura lieu dans le cadre du congrès de l'ACPC 2023 à Québec.\* L'objectif du symposium est de promouvoir le développement de la recherche qualitative et d'offrir un espace positif aux chercheurs de tous les horizons et de tous les milieux pour présenter leurs recherches. Nous reconnaissons le soutien du CPA Ontario Centre for Corporate Reporting and Professionalism de l'Université Queen's.

\*Le symposium se déroulera en personne en juin 2023 avec des options hybrides disponibles.

### Appel de communications

Nous accueillons les soumissions d'études qui donnent un aperçu de l'environnement "réel" des acteurs et des organisations, qui documentent les comportements réels, qui examinent l'adoption de la réglementation ou qui font la lumière sur l'utilisation des technologies.

### Format

Le symposium comprendra des ateliers visant à discuter des défis méthodologiques spécifiques à la rédaction d'articles de recherche qualitative. Les articles soumis au symposium seront discutés en mettant l'accent sur leur dimension méthodologique.

### Admissibilité

Le symposium s'adresse à toute personne intéressée à effectuer de la recherche qualitative en comptabilité. Bien que nous acceptions les communications portant sur tous les aspects de la recherche comptable, nous recherchons particulièrement des communications dans les domaines de l'audit et de la gouvernance.

Les auteurs qui soumettent une communication pour le congrès annuel de l'ACPC pourront indiquer s'ils souhaitent qu'elle soit examinée aux fins de présentation durant le symposium. Durant le processus de soumission, nous vous demanderons d'indiquer si, à ce stade, vous la présenteriez en personne ou de façon virtuelle (si elle est acceptée). Nous vous poserons la même question lors de l'envoi des avis d'acceptation aux auteurs.

Ils seront avisés de la décision initiale concernant leur soumission à la mi-février 2023. Les communications qui ne seront pas retenues pour le symposium seront traitées comme des soumissions pour le congrès annuel et feront l'objet du processus d'examen correspondant.

Pour soumettre une communication aux fins du congrès annuel de l'ACPC (et, par conséquent, du symposium), au moins un coauteur doit être membre de l'ACPC. Les soumissions en anglais et en français sont acceptées.

Pour en savoir plus sur le symposium, veuillez communiquer avec Anna Samsonova-Taddei ([anna.samsonova-taddei@hec.ca](mailto:anna.samsonova-taddei@hec.ca)) ou Bertrand Malsch ([bertrand.malsch@queensu.ca](mailto:bertrand.malsch@queensu.ca)).

## Soumissions

Soumettre des communications en anglais ou en français en format PDF à  
<https://www.abstractscorecard.com/cfp/submit/login.asp?EventKey=UEYMVXRW>